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36. AKTA ACTA n.º 36

Pertsonentzako Zerbitzuen Batzordea Comisión de Servicios a las Personas

Batzar mota: Ohikoa Sesión: Ordinaria

Eguna: 2022-10-17 Día: 17-10-2022

Ordua: 08:45 Hora: 08:45 h

Tokia: Udalbatza aretoa Lugar: Salón de Plenos

Batzordeburua: Duñike Agirrezabalaga Ugarte Preside: Duñike Agirrezabalaga Ugarte

Etorritakoak: Asistentes: 

Zinegotziak: Concejales y concejalas: 

Jon Markel Ormazabal Gaztañaga 

Aitziber San Roman Abete (9:01ean bileratik atera da)

Jon Insausti Maisterrena 

Martin Ibabe Eceiza 

Olaia Duarte López 

Miguel Angel Diez Bustos 

Jorge Mota Iglesias 

Aitzole Araneta Zinkunegi 

Jon Markel Ormazabal Gaztañaga 

Aitziber San Román Abete (se retira de la sesión a
las 09:01 h)

Jon Insausti Maisterrena 

Martin Ibabe Eceiza 

Olaia Duarte López

Miguel Ángel Díez Bustos 

Jorge Mota Iglesias 

Aitzole Araneta Zinkunegi 

Beste zinegotziak:

Kerman Orbegozo Uribe

Ane Oyarbide Ochoa (9:08an bilerara sartu da)

Otros/as concejales/as:

Kerman Orbegozo Uribe

Ane Oyarbide Ochoa (se incorpora a la sesión a las
9:08 h)

Idazkaria:  Iñaki  Txintxurreta  Perdiguero,  idazkari

nagusiak eskuordeturik.

Secretario: Iñaki  Txintxurreta  Perdiguero, por

delegación del Secretario General.

BATZORDEBURUAK  bilkura  hasi  dela  adierazi

ondoren,  ondoko  GAI-ZERRENDA  hau  lantzeari

ekin dio:

Declarada abierta la sesión por la PRESIDENCIA,

se pasa a desarrollar el siguiente ORDEN DEL DÍA:

Aurretik,  ordea,  lehendakariak  adierazi  du  EH

BILDU taldeak premiazko interpelazio bat aurkeztu

Con carácter  previo,  la Presidenta señala que el

grupo  municipal  EH  BILDU  ha  presentado  una
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duela,  Amarako  anbulatorioan  egingo  diren

ordutegi  murrizketak  direla  eta,  gai  zerrendatik

kanpo aztertzeko.  Eta,  gai  zerrendan sartu  gabe

dagoenez,  aztertuko  bada,  urgentziaz  aztertu

beharrekotzat jo behar litzatekeela.

interpelación  urgente,  relativa  a  los  recortes  de

horario  en  el  ambulatorio  de  Amara,  para  su

tratamiento fuera del orden del día. Y que,  al no

figurar  en  el  orden  del  día,  requiere,  para  su

tratamiento,  que  se  declare  previamente  la

urgencia. 

Olaia  Duartek  hitz  egin  du  bere  taldeak

aurkeztutako interpelazioa aztertzearen premiarako

arrazoiak azaltzeko. 

La  Sra.  Duarte  López  interviene  para  motivar  la

urgencia  del  tratamiento  de  la  interpelación

presentada por su grupo.

Aitzole  Aranetak,  Jorge  Motak,  Duñike

Agirrezabalagak eta  Jon  Insaustik  hitz  egin dute

puntu honetan.

Intervienen en  este  punto  la  Sra.  Araneta

Zinkunegi,  el  Sr.  Mota  Iglesias,  la  Sra.

Agirrezabalaga Ugarte y el Sr. Insausti Maisterrena.

Esandakoak Bilkuren Egunerokoan grabatu dira. Todo  ello  en  los  términos  que  resultan  de  la

grabación  de  la  sesión  incorporada  al  Diario  de

Sesiones.

Bozketa  egin  eta  baztertu  da  premiaz  aztertu

beharra, honako botoak eman direla:

Sometida a  votación,  se rechaza la  urgencia  del

asunto, con los siguientes votos:

-  Aldeko  botoak:  4  (2,  EH  BILDU;  1,  PP;  1,

ELKARREKIN DONOSTIA).

- Kontrato botoak: 5 (3, EAJ-PNV; 2, PSE-EE).

- Abstentzioak: 0.

-  Votos  a  favor:  4  (2,  EH  BILDU;  1,  PP;  1,

ELKARREKIN DONOSTIA).

- Votos en contra: 5 (3, EAJ-PNV; 2, PSE-EE).

- Abstenciones: 0.

1  .-  202  2  ko    irailaren  19an   izandako  bileraren  
akta irakurri eta onartzea, ontzat joz gero.

1  .- Lectura y aprobación, si procede, del acta  
de la sesión celebrada el día   19 de septiembre  
de    202  2  .  

Bozketa  egin  eta  aho  batez  onartu  da 35.  akta,

2022ko irailaren 19an egindako bilerari dagokiona.

Se  aprueba  por  unanimidad  el  acta  número  35,

correspondiente a la sesión celebrada el día 19 de

de septiembre de 2022.

* * * * * *
Bertaratutako  guztien  adostasunaz,

batzordeburuak 4.  eta  5.1.  gaiak (Bozeramaileen

Batzordeak bidalitako lehenengo ekimena) jarraian

jorratzea erabaki du.

Con la conformidad de todos los y las presentes, la

Presidenta  decide   tratar   a  continuación  los

asuntos nº 4 y n.º  5.1 (primera de las iniciativas

remitidas por la Junta de Portavoces).

* * * * * *
4.- Interpelazioa, EH BILDU taldeak aurkeztua,
etxez  etxeko  laguntza  kontratuaren
aurrekontua murrizteari buruzkoa.

4  .- Interpelación, presentada por el Grupo EH  
BILDU, sobre la reducci  ón del presupuesto del  
contrato de ayuda a domicilio. 

Hurrengo interpelazioa irakurritzat eman dute: Se da por leída la siguiente interpelación:

“Olaia  Duarte  Lópezek,  EH BILDU udal  taldeko
zinegotziak,  Udalbatzaren  Araudi  Organikoaren
134.  artikuluak  ematen  dion  aukera  baliatuz,
INTERPELAZIO  hau  egiten  dio  Aitziber  San
Román  zinegotziari,  Pertsonen  Zerbitzuen

“Olaia  Duarte  López,  concejala  del  grupo
municipal  EH BILDU, al amparo del artículo 134
del Reglamento Orgánico del Pleno, tiene a bien
presentar  la  siguiente  INTERPELACIÓN  a  la
concejala delegada de Acción Social, Aitziber San
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Batzordean erantzun dezan.

JUSTIFIKAZIOA

Abuztuan,  Tokiko  Gobernu  Batzordeak  Etxez
Etxeko  Laguntza  kontratura  bideratutako
aurrekontua  227.616,98  euro  murriztea  erabaki
zuen. Dirudienez, Udal Gobernuak nahiago izan du
diru  hori  erabiltzea  Gizarte-ekintza  saileko  beste
premia  batzuk  asetzeko  (zahar-etxeetako  energia
gastuak,  gizarteratzeko  hainbat  programa,
tutoretzapeko etxebizitzen kudeaketa eta abar.). 

Kontuan izanda urtea bukatzeko hiru hilabete falta
direla  eta  Etxez  Etxeko  Laguntza  zerbitzua
bultzatzeko apustua, ezin dugu ulertu zer dela-eta
murriztu den hainbeste aurrekontua. 

Era  berean,  diktamenak  jasotzen  du  jubilatuen
etxeetan  elektrizitatearen  eta  gasaren  hornidura
gastuak handitu direla eta dirulaguntzak handitzeko
beharra dagoela eta, hain zuzen ere, Etxez Etxeko
laguntzatik murriztutako dirua horretarako erabiliko
da.  Bitxia  da  Udal  Gobernuak  behingoz onartzea
energia-hornidurarekin  zerikusia  duten  fakturen
gehikuntza;  izan  ere,  familien  energia-gastua
handitzearekin  zerikusia  zuten  proposamenez
eztabaidatzerakoan, ezezkoarekin topo egin dugu.
Ez  da  ulertzen,  ordea,  Gizarte-ekintza  sailak
aurrekontu  handiagoa  behar  badu,  oro  har,  hori
handitu beharrean, programa batetik kentzea beste
batzuetara bideratzeko. 

Horiek horrela, behean sinatzen duen zinegotziak
honako INTERPELAZIO hau egiten du:

• Zer  dela  eta  erabaki  da  Etxez  Etxeko
Laguntza zerbitzuko aurrekontua murriztea, beste
behar  sozial  batzuk  ordaintzeko?  Gizarte-
ekintzako  sailak  aurrekontu  handiagoa  behar
badu, zergatik ez da aurrekontua handitzen, egun
indarrean dauden programak murriztu gabe?

• Ikusita   elektrizitatearen  eta  gasaren
hornidura  gastuen  gorakadak  elkarte  eta  eragile
guztiengan duela eragina,  Udal Gobernuak igoera
planteatuko  du  dirulaguntza guztietan  (arlo
sozialeko  eragileak  zein  beste
departamenduetakoak)?  Ezezkoa  izatekotan,
zergatik  laguntzen  zaie  batzuei  eta  besteei  ez?
Zeren arabera erabaki da?

• Zein  da  Etxez  Etxeko  Laguntza
zerbitzuaren  egoera  gaur  egun  (kontratatutako
orduak,  lanean  ari diren  auxiliarrak,  erabiltzaile
kopurua...)?  Kontuan  izanda  plegu berriek
urtarrilerako idatzita egon behar zutela, zein fasetan
dago prozesua? Zertan gelditu da Europako funtsek

Román,  para  su  tratamiento  en  la  Comisión  de
Servicios a las Personas.

JUSTIFICACIÓN

En  agosto,  la  Junta  de  Gobierno  Local  acordó
reducir  en  227.616,98  euros  el  presupuesto
destinado al contrato de ayuda a domicilio. Parece
que el Gobierno municipal ha preferido destinar este
dinero a cubrir otras necesidades del departamento
de Acción Social (gastos energéticos en hogares de
jubilados,  diversos  programas de inserción social,
gestión de viviendas tuteladas, etc.).

Teniendo en cuenta que faltan tres meses para que
finalice el año y que se ha hecho una apuesta por
impulsar  el  servicio  de  ayuda  a  domicilio,  no
podemos entender por qué se ha reducido tanto el
presupuesto.

Asimismo,  el  dictamen  señala  que  se  han
incrementado  los  gastos  de  suministro  de
electricidad y gas en los hogares de jubilados, que
es  preciso  aumentar  las  subvenciones  que  se
conceden y que, precisamente, el dinero restado de
la ayuda a domicilio se destinará a tal fin. Es curioso
que el Gobierno municipal apruebe, de una vez, un
incremento  en  facturas  relacionadas  con  el
suministro  energético,  ya que en el  debate sobre
propuestas que tenían que ver con el aumento del
gasto  energético  de  las  familias  nos  hemos
encontrado con el no. Sin embargo, no se entiende
que, si el departamento de Acción Social necesita
un  mayor  presupuesto  en  general,  en  lugar  de
aumentarlo,  lo  suprima  de  un  programa  para
destinarlo a otros.

Es por ello por lo que la concejala abajo firmante
presenta la siguiente INTERPELACIÓN:

• ¿Por  qué  se  ha  decidido  reducir  el
presupuesto del servicio de ayuda a domicilio para
cubrir  otras  necesidades  sociales? Si  el
departamento  de  Acción  Social  necesita  más
presupuesto, ¿por qué no lo aumentan sin reducir
los programas actualmente vigentes?

• Visto  que  el  aumento  de  los  gastos  de
suministro de electricidad y gas afecta a todas las
asociaciones  y  agentes,  ¿el  Gobierno  municipal
planteará  un  incremento  en  todas  las
subvenciones (tanto de agentes sociales como de
otros departamentos)? Si la respuesta es negativa,
¿por qué se ayuda a unos y a otros no? ¿En base a
qué se ha tomado tal decisión?

• ¿Cuál  es la  situación  actual  del  servicio  de
ayuda  a  domicilio  (horas  contratadas,  auxiliares
trabajando,  número  de  personas  usuarias...)?
Teniendo en cuenta que los nuevos pliegos debían
estar  redactados  para  enero,  ¿en  qué  fase  se
encuentra  el  proceso? ¿En  qué  ha  quedado  el
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finantzatutako iraupen luzeko zainketen proiektua?

Donostian, 2022ko urriaren 6an

Olaia Duarte López
EH Bildu udal taldeko zinegotzia”

proyecto de cuidados de larga duración financiado
por fondos europeos?

San Sebastián, 6 de octubre de 2022

Olaia Duarte López
Concejala del grupo municipal EH Bildu”

Aitziber San Romanek eta Olaia Duartek hitz egin

dute  puntu  honetan.  Esandakoak  Bilkuren

Egunerokoan grabatu dira.

Intervienen  en  este  punto  las  Sras.  San  Román

Abete y Duarte López, en los términos que resultan

de la grabación de la sesión incorporada al Diario

de Sesiones.

5.-Bozeramaileen  Batzordeak  bidalitako
ekimenak, baldin bada.

5.  -  Iniciativas  remitidas,  en  su  caso,  por  la  
Junta de Portavoces.

5.1.-  Interpelazioa,  PP  taldeak  aurkeztua,
Hestia Villa Saliara lekualdatzeari buruzkoa.

5.1.- Interpelación, presentada por el Grupo PP,
sobre el traslado de Hestia a Villa Salia.

Hurrengo interpelazioa irakurritzat eman dute: Se da por leída la siguiente interpelación:

“Udal  Talde  Popularreko  Borja  Corominas
Fisasek,  Udalbatzaren  Organo  Araudiaren  134.
artikulua  oinarritzat  hartuta,  Hestia  Villa  Saliara
lekualdatzeari  buruzko  INTERPELAZIO  hau
aurkezten dio  Eneko Goia Laso alkateari,  Gune
Publikoen Batzordean (Obrak eta Hiri Zerbitzuak)
jorratzeko.

JUSTIFIKAZIOA

Udala  Villa  Saliako  obrak  amaitzen  ari  da,  eta
gizarte-bazterketa  arriskuan  dauden
pertsonentzako  eguneko  udal-zentro  (HESTIA)
bihurtuko  da.  Zerbitzu  horiek  eskaintzen  dituen
lokala San Bartolome kalean dago kokatuta gaur
egun. Lokal txiki  horrek, zalantzarik gabe, ez du
gutxieneko  espazio-bermerik  eskaintzen  zerbitzu
hori eskaintzeko.

Villa  Saliak  egungo  zentroaren  gabezia  guztiak
osatuko  ditu,  askoz  ere  metro  koadro  gehiago
baititu, eta beraz, arreta-ahalmena ere handiagoa
izango baita bertan.

Jai  Alai  kaleko  17.  zenbakian  dago  Villa  Salia,
Egia  auzoan.  Auzo  horretan  segurtasunik  ezak
arazo  handiak  sortu  ditu  azken  urteotan.
Bizilagunak,  beraz,  oso  kezkatuta  daude  Villa
Saliako  zentro  berriak  auzoan  izango  duen
eraginagatik.  Delinkuentzia  erakartzeko  beste
puntu bat  izango ote  den pentsatzen dute,  hala
nola Tabakalera edo autobus-geltokia bezala.

Hori dela eta, honako hau aurkezten dugu:

INTERPELAZIOA

- Zergatik  aukeratu  da  Villa  Salia

“Borja  Corominas  Fisas,  portavoz  del  Grupo
Popular,  al  amparo  del  vigente  artículo  134  del
Reglamento  Orgánico  del  Pleno,  presenta  la
siguiente  INTERPELACIÓN, al Alcalde, D. Eneko
Goia  Laso,  en  la  comisión  de  Espacio  Público,
Obras y Servicios Urbanos, sobre  el traslado de
Hestia a Villa Salia.

JUSTIFICACIÓN

El Ayuntamiento está ultimando las obras en Viilla
Salia, que se convertirá en el centro municipal de
día  para  personas en riesgo  de exclusión socia
(HESTIA)l.  El  local  en  el  que  se  ofrecen  estos
servicios  está  actualmente  en  la  calle  San
Bartolomé.  Un pequeño local  que,  sin  duda,  no
ofrece  las  garantías  mínimas  de  espacio  para
ofrecer ese servicio.

Villa Salia suple todas las deficiencias del actual
centro, multiplicando los metros cuadrados y, por
lo tanto, la capacidad de atención.

Villa Salia está en la calle Jai Alai 17, en el barrio
de Egia. Un barrio en el que en los últimos años
ha  experimentado  grandes  problemas  de
inseguridad. Los vecinos, en consecuencia, están
muy preocupados por el impacto que va a tener el
nuevo  centro  de  Villa  Salia  en  el  barrio.  Se
preguntan si va a ser un polo de atracción más de
delincuencia,  como  lo  son  Tabakalera  o  la
estación de Autobús .

Por estos motivos, presentamos la siguiente

INTERPELACIÓN

1. ¿Cuáles son los motivos por los que se ha
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HESTIAren zentro berri gisa?

- Kontuan  hartu  al  da  zentro  hori  Villa
Salian  jartzeak  auzoaren  segurtasunik  ezan
izango duen eragina?

- Zer  neurri  hartu  dira  balizko  eragin  hori
minimizatzeko?

Donostia, 2022ko urriaren 6a

Borja Corominas Fisas,
Udal Talde Popularreko bozeramailea”

elegido  Villa  Salia  como  nuevo  centro  del
HESTIA?

2. ¿Se  ha  valorado  el  impacto  en  la
inseguridad del barrio de la implantación de Villa
Salia?

3. ¿Qué  medidas  se  han  tomado  para
minimizar ese posible impacto? 

San Sebastián, a 6 de octubre de 2022

Borja Corominas Fisas
Portavoz del Grupo Municipal Popular”

Aitziber San Romanek eta Jorge Motak hitz egin

dute. Esandakoak Bilkuren Egunerokoan grabatu

dira. 

Intervienen la Sra. San Román Abete y el Sr. Mota

Iglesias,  en  los  términos  que  resultan  de  la

grabación  de la  sesión incorporada  al  Diario  de

Sesiones.

(9:01ean Aitziber San Roman bileratik atera da) (La Sra. San Román Abete se retira de la sesión a

las 09:01 h)

* * * * * *
Jarraian, deialdiak gaiak aztertzeko aurreikusi duen

hurrenkerari ekin diote berriro.

A continuación, se retoma el orden de tratamiento

de los asuntos previsto en la convocatoria.

* * * * * *
2.-  Interpelazioa,  Elkarrekin  Donostia  Taldeak
aurkeztua,  Suizidioa  Prebenitzeko  Udal  Plan
baten beharrari buruzkoa.

2  .-  Interpelaci  ón,  presentada  por  el  Grupo  
Elkarrekin Donostia, relativa  a la necesidad de
un Plan Municipal de Prevención de Suicidio. 

Aitzole Aranetak interpelazio hau aurkeztu du: La  Sra.  Araneta  Zinkunegi  presenta  la  siguiente

interpelación:

“Elkarrekin  Donostia  udal-taldearen  bozeramaile
Aitzole  Araneta  Zinkunegik,  Udalbatzaren Araudi
Organikoaren  134.  artikulua  oinarri,
INTERPELAZIO hau  egiten  dio  Berdintasuneko,
Elkartasuneko  eta  Eskubide  Zibiletako  zinegotzi
ordezkari  Ane  Oyarbideri,  suizidioa prebenitzeko
udal-plan  bat  izateko  beharrari  buruz,
Pertsonentzako  Zerbitzuen  Batzordean  azter
dadin.

JUSTIFIKAZIOA

Osasunaren Mundu Erakundeak (OME) suizidioa
osasun  publikoaren  lehentasuntzat  hartzen  du.
Eusko  Jaurlaritzako  Osasun  Sailaren  datuen
arabera, Euskadin, bi egunean behin, suizidio bat
gertatzen  da;  trafiko-istripuen  edo  indarkeria
matxistaren ondorioz baino jende gehiago hiltzen
da horrela. Hala ere, oraindik ez dugu arazo horri
heltzeko  eta  aurre  hartzeko  baliabide  egokirik.
2019an,  Eusko  Jaurlaritzak  Euskadin  Suizidioa
Prebenitzeko  Estrategia  prestatu  zuen.  Tresna
horrek  gida  gisa  balio  du  erakundeek

“Aitzole  Araneta  Zinkunegi,  portavoz del  Grupo
municipal  Elkarrekin  Donostia,  al  amparo  del
vigente artículo 134 del Reglamento Orgánico del
Pleno,  presenta  la  siguiente  INTERPELACIÓN
dirigida  a  la  Concejala  Delegada  de  Igualdad,
Solidaridad, Derechos Civiles, Ane Oyarbide para
su tratamiento en la en la Comisión de Servicios a
las Personas, relativa  a la necesidad de un Plan
Municipal de Prevención de Suicidio. 

JUSTIFICACIÓN

La  Organización  Mundial  de  la  Salud  (OMS)
reconoce el suicidio como una prioridad de salud
pública. Según datos del Departamento de Salud
del Gobierno Vasco, cada dos días en Euskadi se
comente  un  suicidio,  un  número  que  supera  en
cantidad a las víctimas de accidentes de tráfico
y/o violencia machista, pero aún no contamos con
recursos idóneos para su abordaje y prevención.
En 2019 el Gobierno Vasco elaboró la “Estrategia
de  Prevención  del  Suicidio  en  Euskadi”,
herramienta que sirve como guía para el avance
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problematika  horren  tratamenduan  aurrera
egiteko.

Estrategia horretan berriki ezarri  den neurrietako
bat  Oraintsuko  Suizidio  Ahaleginaren  Kodea
(OSAK) da. Kode horrek, lehen lau hilabeteetan,
Osakidetzaren  sare  osoan  arrisku-egoeran
zeuden 300 pertsona baino gehiago detektatzeko
eta  artatzeko  balio  izan  zuen.  Horrek  agerian
uzten  du  mota  horretako  zerbitzuak  oso
garrantzitsuak direla.

Hala  ere,  Donostiak  ez  dauka  suizidioa
prebenitzeko  udal-planik,  suizidioa  prebenitzeko
ez  ezik,  bizirik  atera  direnei  (suizidatzen  saiatu
direnei)  eta  bizirik  daudenei  (senide  baten
suizidioak zuzenean eragindako pertsonei) arreta
emateko ere balio duenik. Estatuko udalerri asko
ari dira horrelako planak ezartzen.
 

Hori kontuan hartuta, hau da gure

INTERPELAZIOA

1. Udal-gobernuak  zergatik  ez  du  ezarri
suizidioa prebenitzeko udal-planik?

2. Zer ekintza egiten ari da Udal Gobernua
suizidioa prebenitzeko?

3. Udal Gobernuak ba al du horren inguruan
zerbait gehiago egiteko asmorik?

Donostia, 2022ko urriaren 6a

Izpta.: Aitzole Araneta
Elkarrekin Donostia udal-taldearen bozeramailea”

en el tratamiento de esta problemática desde las
instituciones. 

Una  de  las  medidas  de  dicha  estrategia
implementadas  recientemente  es  el  Código
Intento  Suicidio  Reciente  (CISR),  que  en  los
primperos 4 meses de funcionamiento sirvió para
detectar  y  atender  a  más  de  300  personas  en
situación de riesgo en toda la red de Osakidetza,
lo que demuestra la importancia de servicios de
este tipo. 

Sin  embargo,  Donostia  no  cuenta  con  un  Plan
Municipal  de  Prevención  de  Suicidio  que  sirva
tanto para la prevención del suicidio, como para la
atención  a  las  personas sobrevivientes (quienes
han  experimentado  intentos  suicidas)  y  las
supervivientes  (personas afectadas directamente
por  la  muerte  por  suicidio  de  un  familiar).  Sin
embargo,  muchos  municipios  del  Estado  están
implementando planes de este tipo. 

Teniendo  en  cuenta  este  hecho presentamos  la
siguiente:

INTERPELACIÓN

1. ¿Por qué motivos el gobierno Municipal no
ha implementado un Plan Municipal de Prevención
de Suicidio?

2. ¿Qué  acciones  se  están  llevando  a  cabo
desde el  Gobierno  Municipal  en relación  con  la
prevención del suicidio?

3. ¿Tiene  intención  el  Gobierno  Municipal  de
ampliar sus actuaciones en esta materia?

Donostia, a 6 de Octubre de 2022

Fdo.: Aitzole Araneta
Portavoz del Grupo Municipal Elkarrekin Donostia”

Aitzole  Aranetak eta  Duñike  Agirrezabalagak  hitz

egin  dute  puntu  honetan.  Esandakoak  Bilkuren

Egunerokoan grabatu dira.

Intervienen  en  este  punto  las  Sras.  Araneta

Zinkunegi y Agirrezabalaga Ugarte, en los términos

que  resultan  de  la  grabación  de  la  sesión

incorporada al Diario de Sesiones.

(9:08an Ane Oyarbide bilerara sartu da) (La Sra. Oyarbide Ochoa se incorpora a la sesión a

las 09:08 h)

3.-  Interpelazioa,  Elkarrekin  Donostia  taldeak
aurkeztua,  udal  haurtzaindegi  zerbitzu  bati
buruzkoa. 

3  .-  Interpelación,   presentada  por  el  Grupo  
Elkarrekin Donostia, relativa  a un servicio de
guarder  ía municipal.  

Hurrengo interpelazioa irakurritzat eman dute: Se da por leída la siguiente interpelación:

“Elkarrekin  Donostia  udal-taldearen  bozeramaile
Aitzole  Araneta  Zinkunegik,  Udalbatzaren Araudi

“Aitzole  Araneta  Zinkunegi,  portavoz del  Grupo
municipal  Elkarrekin  Donostia,  al  amparo  del
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Organikoaren  134.  artikulua  oinarri,
INTERPELAZIO  hau  egiten  dio  Berdintasuneko
zinegotzi Ane Oyarbideri, Udalaren haurtzaindegi-
zerbitzuari  buruz,  Pertsonentzako  Zerbitzuen
Batzordean azter dadin.

JUSTIFIKAZIOA

Donostian  hainbat  ekipamendu  ditugu. Gainera,
ekipamendu horietan badira hainbat areto, beste
zerbitzu  osagarri  batzuk  emateko  balia
daitezkeenak.

Gure  ekipamenduetan,  ordea,  ez  da  halako
zerbitzurik eskaintzen, eta pertsona asko geratzen
dira  Udalak  bere  instalazio  publikoetan  egiten
duen programaziotik eta eskaintzatik kanpo. Hori
dela  eta,  azterketak  egiten  jarraitu  behar  dugu,
egungo eskaintzaren parte izan nahiagatik handik
kanpo nor geratzen den jakiteko. 
 
Hain  zuzen  ere,  hainbat  oztopo  daude  Udalak
abiarazten  dituen  zerbitzuez,  programazioaz  eta
eskaintza kulturalaz baliatzea eragozten dutenak.
Sortzen den lehenengo oztopoa ekonomikoa da;
hala  ere,  jarduera  ugari  egiten  dira  Udalaren
aukerak,  programazioa  eta  eskaintza  kulturala
jende  guztiarengana  heltzeko  eta  ordaindu  ezin
dutenek  ere  haietaz  baliatzeko  modua  izateko.
Baina bada kontuan izan beharreko beste zerbait
ere: kontziliazioaren arazoa.

Donostian  emakume  eta  familia  asko  dira
eskaintza horretaz guztiaz gozatu nahi bai baina
horretarako aukerarik ez dutenak, kontziliaziorako
laguntzarik  ez  dutela  eta. Udal  gisa,  uste  dugu
bilatu  behar  dugula  modua,  eskura  ditugun
baliabideekin,  familiek  ere  aukera  izan  dezaten
ikastaro,  hitzaldi,  antzezlan,  opera  edo  edozein
kontzertutara  joateko,  eta  ez  soilik
haurrentzakoetara joateko.

Hori guztia kontuan hartuta, hau da gure

INTERPELAZIOA

1. Udal  Gobernuak  zergatik  ez  du
haurtzaindegi-zerbitzurik  jarri  kontziliazioa
errazteko,  ekitaldi  horietara  joateko  bidea  izan
dadin?

2. Udal  Gobernuak  egin  al  du  zerbitzu
horren  ezarpenari  buruzko  azterlanik? Egin  ez
badu, zergatik? Egin badu, zein dira ondorioak?

3. Udal Gobernuak lan horretarako kontuan

vigente artículo 134 del Reglamento Orgánico del
Pleno,  presenta  la  siguiente  INTERPELACIÓN
dirigida a la Concejala de Igualdad, Ane Oyarbide
para  su  tratamiento  en  la  en  la  Comisión  de
Servicios a las Personas, relativa  a un servicio de
guardería municipal.

JUSTIFICACIÓN

En  Donostia  disponemos  de  diferentes
equipamientos.  Además  son  equipamientos  que
cuentan con diferentes salas donde se pueden dar
otros servicios complementarios. 

Sin embargo, nuestros equipamientos no cuentan
con servicios que hagan que muchas personas se
queden fuera de la programación y oferta actual
que ofrece el  ayuntamiento en sus instalaciones
públicas.  Se  nos  plantea  el  reto  de  seguir
analizando  quién  se  queda  fuera  de  la  oferta
actual queriendo poder ser parte de la misma.  

En este sentido,  se plantean diferentes barreras
para  poder  acceder  a  los  servicios,  la
programación  y  la  oferta  cultural  que  desde  el
ayuntamiento  se  lanza.  La  primera  que  suele
surgir  es  la  económica,  sin  embargo,  se  están
desarrollando numerosas actividades para acercar
todas  las  opciones,  la  programación  y  la  oferta
cultural  que  el  ayuntamiento  lanza  a  todos  los
públicos,  para  que  también  pueda  llegar  a  que
quien  no  pueda  permitírselo.  Pero  también
debemos tener en cuenta una segunda cuestión,
el problema de la conciliación. 

Hay  muchas  mujeres  y  muchas  familias  que
buscan disfrutar de toda esta oferta en Donostia, y
que no pueden acceder por falta de apoyo para la
conciliación.  Como  Ayuntamiento,  creemos  que
debemos  buscar  los  cauces  para  que,  con  los
recursos de los que disponemos, podamos facilitar
también a las familias que accedan a un curso,
una charla, una obra de teatro, una ópera o a un
concierto cualquiera que se celebre, no solo a los
que son para el público infantil. 

Teniendo  en  cuenta  este  hecho presentamos  la
siguiente:

INTERPELACIÓN

1. ¿Por qué motivos el gobierno Municipal no
ha  implementado  ningún  servicio  de  guardería
para  facilitar  la  conciliación  para poder  acudir  a
estos eventos?

2. ¿El  gobierno  municipal  ha  realizado  un
estudio sobre la implantación de este servicio? Si
no lo ha realizado, ¿por qué? Si lo ha realizado,
¿Cuales son las conclusiones?

3. ¿EL gobierno municipal ha contado para ello
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izan al du kolektibo feministen esperientzia? Hala
ez bada, zergatik? Hala bada, zein dira kolektibo
horiek? Zer ondorio helarazi dituzte?

4. Udal  Gobernuak  kontuan  izan  al  ditu
beste  gune batzuetan  zerbitzu  hori  eman duten
udal-atalak edo -departamentuak? Hala ez bada,
zergatik? Hala  bada,  zein  dira  atal  horiek?  Zer
ondorio helarazi dituzte?

5. Ba al du Udal Gobernuak daturik zerbitzu
horren eskaerari buruz?

6. Udal  Gobernuak  pentsatua  al  du  era
horretako ekintzarik egitea?

Donostia, 2022ko urriaren 6a

Sinatua: Aitzole Araneta
Elkarrekin Donostia udal-taldearen bozeramailea”

con la experiencia de colectivos feministas? Si es
que no, ¿por qué? Si es que si, ¿cuales son y qué
conclusiones trasladan?

4. ¿Ha  contado  el  gobierno  municipal  con
áreas  o  departamentos  municipales  que  hayan
realizado este servicio  en otros espacios? Si es
que no, ¿por qué? Si es que si, ¿cuales son y qué
conclusiones trasladan?

5. ¿Tiene el gobierno municipal datos sobre la
demanda de este servicio?

6. ¿Tiene  el  Gobierno  Municipal  planeada
alguna acción en este sentido?

Donostia, a 6 de Octubre de 2022

Fdo.: Aitzole Araneta
Portavoz del Grupo Municipal Elkarrekin Donostia”

Ane Oyarbide eta Aitzole Aranetak  hitz egin dute

puntu honetan. Esandakoak Bilkuren Egunerokoan

grabatu dira.

Intervienen en este punto las Sras. Oyarbide Ochoa

y Araneta Zinkunegi,  en los términos que resultan

de la grabación de la sesión incorporada al Diario

de Sesiones.

-------------

Eta,  bestelako  aztergairik  ez  dagoela,

batzordeburuak  goiburuan  adierazitako  eguneko

goizeko  bederatziak  eta  hamabostean  bilkura

amaitutzat  jo  du;  eta  NIK,  idazkari  gisa,  horren

guztiaren FEDE EMATEN DUT.

Y,  no  habiendo  más  asuntos  que  tratar,  la

presidenta declara terminada la sesión a las nueve

y  quince  de  la  fecha  expresada  en  el

encabezamiento;  de  todo  lo  cual,  YO,  EL

SECRETARIO, DOY FE.

BATZORDEBURUAK O. E. / 

V.º B.º DE LA PRESIDENTA:

Duñike Agirrezabalaga Ugarte
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